
Protokół Nr VIII 
Sesji Rady Gminy Rząśnia odbytej w dniu 15 listopada 2024 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rząśni. 
 
Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Rząśnia Jarosław Popławski o godzinie 1120 otworzył sesję, a następnie ustalił na 
podstawie listy obecności, że w posiedzeniu uczestniczy 14 Radnych co wobec ustawowego składu Rady Gminy 
wynoszącego 15 osób co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Radny 
Grzegorz Mentek nieobecny. W dalszej części Przewodniczący przedstawił porządek obrad i zapytał o 
ewentualne wnioski w sprawie jego zmiany. 
 
Przewodniczący ogłasza przerwę techniczną o godzinie 1122 
Przewodniczący wznowił obrady o godz. 1124 
 

Wójt Gminy Rząśnia Pan Tomasz Stolarczyk zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktu: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 
Rząśnia na lata 2025-2027. Wobec braku dalszych wniosków Przewodniczący poddał dodanie punktu pod 
głosowanie. Rada Gminy 13 głosami „za” przy jednej osobie nie biorącej udziału w głosowaniu, wprowadziła 
do porządku obrad punkt: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny w Gminie Rząśnia na lata 2025-2027. 

Pkt 2. Odczytanie porządku obrad. 

W dalszej części Przewodniczący odczytał porządek obrad po zmianach. 

Pkt 3. Informacja na temat protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący przedstawił punkt i otworzył dyskusję. Do protokołu nie zgłoszono uwag. 

Pkt 4. Informacja Wójta Gminy z działań od ostatniej Sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący przedstawił punkt i oddał głos Wójtowi Gminy Rząśnia, który przedstawił informację z działań 
od ostatniej Sesji Rady Gminy. Głos w tym punkcie zabrał Radny Robert Telenga, natomiast odpowiedzi udzielił 
Wójt Gminy. Przewodniczący Rady poinformował, iż 28 października 2024 r. Urząd Gminy w Rząśni był 
organizatorem Konferencji pn. „Dzieciństwo bez przemocy”, natomiast finałem akcji będzie podświetlenie w 
dniu 19 listopada budynku Urzędu Gminy. Głos w tym punkcie zabrał również Robert Telenga, któremu 
wyjaśnień udzielił Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gminy Przemysław Cimcioch. 
 
Pkt 5. : Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 
Gminie Rząśnia na lata 2025-2027. 

Przewodniczący przedstawił punkt i oddał głos Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Pani Iwonie 
Świerad, która krótko omówiła przedstawiany projekt. Przewodniczący otworzył dyskusję, poinformował o 
wysłaniu ww. projektu uchwały do Radnych Gminy Rząśnia i wobec braku zgłoszeń, odczytał go a następnie 
poddał pod głosowanie. Uchwała Nr VIII/48/2024 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny w Gminie Rząśnia na lata 2025-2027 – została przyjęta 14 głosami „za” przy braku głosów 
„przeciwnych” i  „wstrzymujących się”. 

Pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Rząśnia z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 rok. 

Przewodniczący przedstawił kolejny punkt posiedzenia oraz oddał głos Wójtowi Gminy Rząśnia, który  
przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący otworzył dyskusję i wobec braku zgłoszeń, odczytał projekt 
uchwały a następnie poddał pod głosowanie. Uchwała Nr VIII/49/2024 w sprawie uchwalenia „Programu 



współpracy Gminy Rząśnia z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 rok. – 
została przyjęta 14 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących się”. 

Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 

Przewodniczący przedstawił punkt oraz oddał głos Wójtowi Gminy Rząśnia, który omówił projekt uchwały. 
Przewodniczący otworzył dyskusję i wobec braku zgłoszeń odczytał projekt uchwały a następnie poddał  pod 
głosowanie. Uchwała Nr VIII/50/2024 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty – została przyjęta 14 głosami „za” przy braku 
głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących się”. 

Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 
kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym. 

Przewodniczący przedstawił punkt oraz poinformował, iż Wójt Gminy omówił projekt uchwały w punkcie 7 
porządku obrad. Przewodniczący wobec braku uwag i pytań odczytał projekt uchwały a następnie poddał  pod 
głosowanie. Uchwała Nr VIII/51/2024 w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 
kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym. – została 
przyjęta 14 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych” i  „wstrzymujących się”. 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dopłat do cen wody i odprowadzanych ścieków 
wynikających z taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzenia ścieków. 

Przewodniczący przedstawił punkt oraz oddał głos Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Rząśni – Pani 
Marioli Kłyszewskiej, która omówiła projekt uchwały.  Po otwarciu dyskusji głos zabrali radni: Mariusz Bożek, 
Jarosław Popławski oraz Tomasz Pełka. Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy. Następnie głos zabrali radni: Robert 
Telenga, Mirosław Olczak, Marusz Bożek oraz Tomasz Pełka, a wyjaśnień udzieliła Dyrektor Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Rząśni – Pani Mariola Kłyszewska. Wobec braku dalszych pytań i uwag 
przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. Uchwała Nr VIII/52/2024 w 
sprawie ustalenia dopłat do cen wody i odprowadzanych ścieków wynikających z taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i odprowadzenia ścieków – została przyjęta 13 głosami „za” przy braku głosów 
„przeciwnych” i 1  „wstrzymującym się”. 

Przewodniczący ogłosił przerwę o godz. 1254 
Przewodniczący wznowił obrady o godz. 1319 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu 
budżetowego. 

Przewodniczący przedstawił punkt oraz oddał głos Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Rząśni – Pani 
Marioli Kłyszewskiej, która omówiła projekt uchwały. Po otwarciu dyskusji głos zabrał Radny Robert Telenga, 
któremu odpowiedzi udzieliła Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej. Wobec braku dalszych pytań i uwag 
przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. Uchwała Nr VIII/53/2024 w 
sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego – uchwała  została przyjęta 13 
głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych” i  „wstrzymującym się”. 

Radny Mariusz Bożek opuścił obrady i nie uczestniczył w głosowaniu. 

Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przy wykonywaniu usług 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na 2025 rok. 

Przewodniczący przedstawił punkt oraz oddał głos Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Rząśni – Pani 
Marioli Kłyszewskiej, która omówiła ww. projekt uchwały oraz projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 
1 m3 ścieków komunalnych dowożonych do oczyszczalni ścieków w Rząśni. Po otwarciu dyskusji głos zabrali 



radni: Tomasz Pełka, Jarosław Popławski, Sylwester Sobczak oraz Leszek Szczepański. Przewodniczący wobec 
braku dalszych pytań i uwag odczytał projekt uchwały a następnie poddał pod głosowanie. Uchwała Nr 
VIII/54/2024 w sprawie ustalenia stawki dotacji przy wykonywaniu usług opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na 2025 rok. – została przyjęta 12 głosami „za”, 1 głosie 
„przeciwnym” oraz przy braku głosów  „wstrzymującym się”. 

 

Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 m3 ścieków komunalnych 
dowożonych do oczyszczalni ścieków w Rząśni. 

Przewodniczący przedstawił punkt, odczytał projekt uchwały oraz poddał go pod głosowanie. Uchwała Nr 
VIII/55/2024 w sprawie ustalenia opłaty za 1 m3 ścieków komunalnych dowożonych do oczyszczalni ścieków 
w Rząśni. – została przyjęta 12 głosami „za”, 1 głosie „przeciwnym” oraz przy braku głosów  „wstrzymującym 
się”. 

Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 
środków transportowych na terenie gminy Rząśnia w 2025 rok. 

Przewodniczący przedstawił punkt po czym oddał głos Wójtowi Gminy Rząśnia, który omówił projekt uchwały. 
Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję i wobec braku uwag i pytań odczytał projekt uchwały i poddał 
pod głosowanie. Uchwała Nr VIII/56/2024 w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 
środków transportowych na terenie gminy Rząśnia w 2025 rok. – została przyjęta 13 głosami „za” przy braku 
głosów „przeciwnych” i  „wstrzymującym się”. 

Pkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia rocznych stawek podatku od nieruchomości na 
terenie gminy Rząśnia w 2025 roku. 

Przewodniczący przedstawił punkt oraz oddał głos Wójtowi Gminy Rząśnia, który omówił projekt uchwały. 
Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję i wobec braku uwag i pytań odczytał projekt uchwały a następnie 
poddał pod głosowanie. Uchwała Nr VIII/57/2024 w sprawie określenia rocznych stawek podatku od 
nieruchomości na terenie gminy Rząśnia w 2025 roku. – została przyjęta 13 głosami „za” przy braku głosów 
„przeciwnych” i  „wstrzymującym się”. 

Pkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na terenie gminy Rząśnia w 2025 r. 

Przewodniczący przedstawił punkt oraz oddał głos Wójtowi Gminy Rząśnia, który omówił projekt uchwały. 
Następnie Przewodniczący przedstawił pismo Izby Rolniczej  Województwa Łódzkiego z dnia 15.11.2024 r. 
dotyczące przedmiotowej uchwały.  Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący odczytał projekt uchwały a 
następnie poddał pod głosowanie. Uchwała Nr VIII/58/2024 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na terenie gminy Rząśnia w 2025 r. – została 
przyjęta 13 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych” i  „wstrzymującym się”. 

Pkt 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna, przyjmowanej 
jako podstawa  obliczania podatku leśnego na terenie gminy Rząśnia w 2025 roku. 

Przewodniczący przedstawił punkt oraz oddał głos Wójtowi Gminy Rząśnia, który omówił projekt uchwały. 
Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję i wobec braku uwag i pytań odczytał projekt uchwały a następnie 
poddał pod głosowanie. Uchwała Nr VIII/59/2024 w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna, 
przyjmowanej jako podstawa  obliczania podatku leśnego na terenie gminy Rząśnia w 2025 roku.. – została 
przyjęta 13 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych” i  „wstrzymującym się”. 

Pkt 17 i 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Rząśnia na lata 2024-2033 oraz Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Rząśnia na 
2024 rok. 

Przewodniczący przedstawił kolejny punkt. Zaproponował omówienie wspólnie punktów dot. projektu 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rząśnia na lata 2024-2033 oraz projektu 



uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Rząśnia na 2024 rok, po czym oddał głos Skarbnik Gminy, która w 
sposób szczegółowy przedstawiła zmiany przygotowanych projektów uchwał. Przewodniczący otworzył 
dyskusję. Głos w tym punkcie zabrał Radny Sławomir Boroń, który przedstawił pozytywną opinię Komisji 
Budżetu i Finansów do projektu uchwały  w sprawie zmian budżetu Gminy Rząśnia na 2024 rok.  Głos zabrał 
również Radny Robert Telenga a do poruszanych kwestii odniosła się Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Jura. 
Wobec braku dalszych pytań i uwag odnośnie ww. projektów, Przewodniczący kolejno odczytał projekty 
uchwał i poddał je pod głosowanie. Uchwała Nr VIII/60/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Rząśnia na lata 2024-2033 – została podjęta 13 głosami „za” przy braku głosów 
„przeciwnych” i „wstrzymujących”. Przewodniczący przed przejściem do odczytania projektu uchwały w 
sprawie zmian budżetu Gminy Rząśnia na 2024 rok i oddaniem jej pod głosowanie informuje, iż została wysłana 
Radnym poprawiona ww. uchwała. W pierwotnej uchwale omyłkowo w par. 3 została wpisana kwota 
1 728 323,20 a winna być 1 668 097,90 zł.  Następnie Przewodniczący odczytał prawidłową wersję projektu 
uchwały i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr VIII/61/2024 w sprawie zmian budżetu Gminy Rząśnia na 
2024 rok –   została podjęta 13 głosami „za” przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i  ,,wstrzymujących’’. 
 
Pkt 19. Sprawy różne. 

Przewodniczący przedstawił kolejny punkt a następnie poinformował o wpłynięciu do Rady Gminy Rząśnia: 
Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2023/2024 oraz pism Naczelnika Urzędu 
Skarbowego w Pajęcznie o znakach 1029-SKA.4006.642.2024, 1029-SKA.4006.594.2024.3, 1029-
SKA.4006.586.2024.3 oraz 1029-SKA.4006.618.2024.4 w zakresie analizy oświadczeń majątkowych osób 
zobowiązanych do ich złożenia. 

Przewodniczący poinformował również, iż do Biura Rady wpłynął projekt budżetu Gminy Rząśnia na 2025 
rok. Następnie przewodniczący otworzył dyskusję. Głos w tym punkcie zabrali: Radny Sławomir Boroń w 
sprawie autobusu relacji Bełchatów-Radomsko i ewentualnych rozmów z przewoźnikiem. Radny Sylwester 
Sobczak w sprawie rozmów z PKS Bełchatów odnośnie umiejscowienia przystanku autobusowego koło 
budynku Gminy Rząśnia, wniosków mieszkańców Marcelina odnośnie remontu drugiej części drogi, zjazdów w 
kierunku zwałowiska oraz remontu murków oporowych, remontu drogi od przystanku w miejscowości Kopy w 
kierunku Małego Pawłowa oraz remontu drogi w Miejscowości Kolonia Broszęcin. Następnie głos zabrał Leszek 
Sczepański w sprawie zapadniętych studzienek na drodze od ronda w miejscowości Rząśnia do Będkowa. 
Radny dziękuje w imieniu swoim i mieszkańców za remont świetlicy w miejscowości Będków jak również 
remont zniszczonego mostku na Rychłowcu oraz wnioskuje o remont drogi Będków-Rychłowiec. Radny  
Mirosław Olczak w sprawie uciążliwości, które powstają w związku z działalnością Kopalni, tj. hałas, kurz itp., 
oraz usunięcia traw z chodników przy drodze wojewódzkiej. Radny wnioskuje o zakup sprzętu do sprzątania 
chodników. Do omawianych spraw odniósł się Wójt Gminy Rząśnia. W dalszej części głos zabrali: Radny Rafał 
Szlęk w sprawie budowy kanalizacji od Ronda w stronę Suchowoli (Chruścińskie – Suchowola Grabowiec). 
Leszek Szczepański w sprawie uregulowania kwestii własności drogi wewnętrznej (kopalnianej) oraz o 
poprawę widoczności na drodze poprzez namalowanie pasów. Radny Adam Rozumek w sprawie złej jakości 
wody w miejscowości Biała (woda żółta z dużą ilością kamienia) -na pytanie  odpowiedzi udzieliła Dyrektor 
Zakładu Gospodarki Komunalnej – Pani Mariola Kłyszewska. Na pozostałe pytania odpowiedzi udzielił Wójt 
Gminy, który odniósł się również do wniosku Radnego Sylwestra Sobczaka informując, iż w okolicach Budynku 
Gminy Rząśnia powstanie przystanek na żądanie. Następnie głos zabrali: Radny Robert Telenga  w sprawie 
konieczności wycinki drzew przy drodze powiatowej oraz czyszczenie ścieżki rowerowej z traw i chwastów. 
Sylwester Sobczak w sprawie wystosowania pisma do Starostwa Powiatowego w Pajęcznie odnośnie remontu 
odcinka drogi powiatowej w miejscowości Broszęcin. Radny Mirosław Olczak w sprawie wymiany żarówek w 
lampach ekologicznych. Radny w imieniu mieszkańców dziękuje za remont drogi wewnętrznej w miejscowości 
Stróża. Radny Rafał Szlęk prosi Wójta o obietnicę zorganizowania spotkanie z PGE w sprawie instalacji 
fotowoltaicznych. Do omawianych spraw odniósł się Wójt Gminy i Przewodniczący Rady. W dalszej kolejności 
głos w tym punkcie zabrał Radny Tomasz Pełka w sprawie  rozmowy ze Starostwem Powiatowym w Pajęcznie 
odnośnie budowy przystanku kolejowego w miejscowości Biała oraz brakującego odcinka chodnika przy 
drodze powiatowej (3500E) relacji Pajęczno-Biała od przystanku autobusowego do drogi wewnętrznej nr 779 



(koło Sołtysa). Radny pyta o ewentualne zniżki dla mieszkańców gminy Rząśnia, którzy chcieliby skorzystać z 
Powiatowej Pływalni w Pajęcznie. Odpowiedzi do ww. zagadnień udzielił Wójt 

Wójt Gminy Rząśnia poinformował radnych na jakim etapie znajduje się postępowanie z powództwa Gminy 
Rząśnia wobec Banku o odszkodowanie za utracone środki w kwocie 5 mln zł. 

Przewodniczący Rady Gminy zaapelował do mieszkańców w kwestii ostrożności w poruszaniu się po drodze 
Biała – Rząśnia, w związku z prowadzonymi na niej pracami remontowymi. 

Pkt 20. Zakończenie posiedzenia. 

Przewodniczący zamknął VIII sesję IX kadencji Rady Gminy Rząśnia o godzinie 1501 
 

Protokołował/a: Katarzyna Russ 
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